



高億人力資源管理有限公司

KAOYI HUMAN RESOURCE MANAGEMENT CO., LTD.

TEL: 07-3846888 / FAX: 07-3861881

第 101B004 期 / 日期: 101.05.30

外籍勞工資訊通報

主題：杜絕傳染病 外勞衛生習慣也要做好

依據 100 年度外籍勞工健康檢查統計資料結果顯示，基隆市以腸內寄生蟲檢查項目不合格人數為最多。若外籍勞工罹患傳染性疾病，尤其是腸道蠕蟲如蛔蟲、鉤蟲、蟯蟲或其他原蟲類如痢疾阿米巴原蟲之寄生蟲感染，將容易傳染給雇主全家人。

基隆市衛生局許明倫局長表示腸內寄生蟲疾病發生的原因與飲食和個人衛生習慣，及國內外籍勞工大多數來自東南亞地區，外勞健檢不合格，多數與飲食和個人衛生習慣有關。養成健康習慣，調理食物前及便後，應該要確實用肥皂洗手，避免寄生蟲卵經由不潔的雙手傳染。

外籍勞工於受聘僱期間除罹患肺結核、結核性肋膜炎、人類免疫缺乏病毒感染或漢生病，將遭受廢止聘僱許可外，罹患其他傳染病，如配合接受治療，仍可留在臺灣工作。如外籍勞工入國後 3 日內健檢發現阿米巴性痢疾個案，視為健檢不合格，無法取得聘僱許可；但入國工作滿 6、18 及 30 個月健檢發現阿米巴性痢疾個案，得於 75 日內自費治療及複查。

【資料來源：優活健康網】

INFORMATION

SUBJECT: Eliminate infectious disease; foreign workers should keep a good habit of personal hygiene

CONTENT: According to the foreign workers medical examination statistics in 2011, unqualified medical check mostly is parasite in Keelung. For those foreign workers who have communicable disease is easily to communicate to all employers families especially roundworm, hookworm, pinworm and amoeba.

Health Bureau of Keelung, Hsu Ming-Luan said, worm disease usually caused by diet and personal hygiene. Those foreign workers who are failed to the medical check are the reasons above. Keep good habit and always wash hands before eat and after use toilet incase of infection by hands.

Except tuberculosis, pleurisy, HIV and Hansen's disease will be cancelled working approval by CLA. The other communicable diseases could stay in Taiwan until to be cured. It is unqualified and employment permit will be cancelled if found out amoeba at the first 3 days medical check. But it is qualified if found out by the 6th, 18th and 30th months and to be cured within 75 days.

Info from: www.uho.com.tw